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(Pri nas ni potrebe da pozivamo vlado k dvigu pokojnin. Državni »Pensionsverein« to stori avtomatično. Če je 
inflacija 5% gredo nemudoma za 5% navzgor pokojnine...(Pepi Hudl, predsednik DU Pliberk) 

 

Mineva poldrugo leto, kar si prizadevamo za dvig pokojnin pod vlado dr. Goloba. Kaže, da 
smo tokrat vendarle na pragu »zmage«, čeprav so makroekonemski pokazatelji ves čas 
pritrjevali našim, torej ZDUS - ovim strokovnjakom, da bi bila aprilska izredna uskladitev 
pokojnin  v višini 3,2% vzdržna tudi za fiskus, čemur je v zadnjih dneh letošnjega februarja 
pritrdil tudi Svet ZPIZ in prižgal vladi zeleno luč za izredno uskladitev... 
A vlada je sklep ZPIZ-a gladko zavrgla z obrazložitvijo, da sredstev preprosto- ni! Premier je 
imel takrat druge prioritete, upokojenci pa tudi, predvsem kako preživeti z vse nižjimi 
pokojninami in v nebo segajočimi cenami blaga in storitev. 
16. junija lani smo sklicali  izredno sejo  Komisije za pokojninske in invalidske zadeve, sočasno 
pa je potekala tudi seja Sveta ZPIZ. Njen sklep se je glasil:  
»Glede izpolnjevanja pogojev za izredno uskladitev pokojnin, ki so jih opravile Strokovne 
službe ZPIZ, Svet zavoda predlaga izredno uskladitev pokojnin po 8. točki 430. člena zakona 
ZPIZ-2. Predlog za izredno uskladitev pokojnin v ugotovljeni višini pa se posreduje v soglasje 
Vladi Republike Slovenije.  
Ker nismo prejeli odgovora, smo v mesecu oktobru, mednarodnem mesecu starejših, naslovili 
odprto pismo Predsedniku vlade RS dr. Robertu Golobu,  Predsednici DZ RS Urški Klakočar 
Zupančič, Ministru za delo družino socialne zadeve in enake možnosti Luki Mescu, Ministru za 
zdravje, dr. Danielu Bešič Loredanu in Generalnemu direktorju ZPIZ Marijanu Papežu...  
»Letošnja jesen je med naše upokojence in v ZDUS, ki si ves čas prizadeva blažiti probleme 
tretjega življenjskega obdobja, prinesla precej nemira. Že podpis koalicijske pogodbe nas je 
streznil s spoznanjem, da se vaša vlada ne bo poglabljala v težave in tegobe starejših.To nas 
je presenetilo, saj so bile vaše predvolilne besede pravcati »kvas« v testo za peko, ko ste dejali,  
da bo »vaša« vlada najprej poskrbela za najbolj ranljive skupine prebivalstva... 
ZDUS je zato pozval vlado,  da za leto 2023 nemudoma prične z izvajanjem ali spremembo 95. 
člena ZPIZ-2 s popravki sprejete  lestvice dodatka. Če tega ne bo storila, bomo vložili ustavno 
pritožbo. Nismo je! Tudi nismo tako pametni kot »ulični bojevniki,« da bi vedeli za izid take 
pravde, čeprav so bili vsi argumenti na naši strani. 
Pred letom dni smo v izjavi za javnost zapisali, da si bomo 27. oktober 2022 v ZDUS zapomnili 
kot pomemben dan, saj smo s predsednikom vlade RS in generalnim direktorjem ZPIZ-a 
izpogajali pomemben dogovor s figo v žepu. Marijan Papež je kasneje dejal, da so naša 
pričakovanja nerealna, saj bi tako povečanje obremenilo pokojninsko blagajno za 300 mio EUR 
in skrb za dvig pokojnin znova prenesel na Vlado RS s pripisom, da se »v okviru finančnih 
možnosti odloči o morebitni izredni uskladitvi še letos.« 
Soočali smo se z očitki, da za upokojence ne naredimo nič. Da moramo na ulico. Samo ulice 
nikar. Kdor je ni izkusi,l ne ve k čemu poziva.  
Novo vodstvo ZDUS, izvoljeno letošnjega junija, je nadaljevalo  s pogajalsko strategijo. Tokrat 
uspešneje kot poprej. Če bi ne bilo poplav, bi bile verjetno že v začetku avgusta marsikatere 
nejasnosti razčiščene... V začetku oktobra smo prejeli povabilo predsednika Vlade dr. Goloba, 



ki vabi na srečanje nekdanjega predsednika Janeza Sušnika in aktualno predsednico Zdenko 
Jan. »...Spregovorili smo o položaju upokojencev v Sloveniji in vladnih ukrepih na tem 
področju. Govorili o pomenu dolgotrajne oskrbe in nadaljevanju projekta E-oskrbe, s katero 
se lajša težave starejših v domačem okolju. Strinjali smo se o pomembnosti uvedbe instituta 
zagotovljene vdovske pokojnine, ki bo predvidoma stopil v veljavo s 1. januarjem 2024 in bo 
zajel približno 10.000 posameznic in posameznikov.  Seveda pa smo se pogovorili tudi o 
uskladitvi pokojnin, ki se bo po zagotovilu predsednika vlade dr. Goloba zgodila februarja 2024 
za predvidoma 8,2 %, sredstva za ta namen pa so že rezervirana v proračunu,« je dejala po 
srečanju predsednica Janova. 
Četrtkova, 80. redna seja vlade pa je na podlagi amandmajev sprejela sklep, da se pokojnine 
uskladijo s 01. 01. 2024 za 8,2 %, v februarju 2024 pa se izvede redna uskladitev pokojnin po 
sistemskem zakonu ZPIZ-2 (105. in 106. člen) in nato tudi realizira poračun za mesec januar 
2024. Računati je, da bo redna uskladitev v višini nekje do 9 %, ker se inflacija zmanjšuje počasneje 
kot je bilo predvideno. 
Kaže, da nas čaka ena lepših pomladi!  

Služba za odnose z javnostjo ZDUS 
 
V Ljubljani, 19. novembra 2023 
 

 

 


